
Natalia Melise arvates peab õpetajal olema lai silmaring  !
Vene keele õpetaja Natalia Melis on töötanud meie koolis juba esimese direktori Harri 
Kelderi aegadest saati.     !
Kas teil oli eesmärk õpetajaks saada juba ammu?    !
Ei olnud. Mul ei olnud ammusest ajast plaani õpetajaks saada. Küll aga olin ma huvitatud 
keeltest. Algselt soovisin ma kõrgkooli inglise keelt õppima minna, aga lõpuks läksin hoopis 
vene keelt õppima.     !
Kuidas te vene keele juurde sattusite?    !
Kuna mu mõlemad vanemad olid kõrgharidusega, soovisin ka mina ülikooli minna. Esmalt 
katsetasin ma inglise keele erialale sisse saada, kuid tegu oli populaarse alaga ja kümnele 
kohale oli suur konkurents. Sinna ma kohe sisse ei saanud. Aasta pärast katsetasin ma 
sõbranna soovitusel vene keele erialale saada. Sinna sain ma ka sisse ja hakkasingi nõnda 
õppima.     !
Kas teil oli ka lemmikõpetaja, kellest nüüd inspiratsiooni saate?    !
Ei, otseselt sellist õpetajat ei olnud. Küll aga meeldisid mulle mõningad ained väga. Nagu 
näiteks kunst ja kehaline kasvatus. Kehalises kasvatuses esindasin ma tihti ka oma kooli.   
   
Kellena te olete veel töötanud?    !
Mõnda aega töötasin ma elektroonikatehases. Lisaks vene keelele aga olen ma õpetanud ka 
inglise keelt, hiljem olen ma seda ala juurde õppinud. Küll aga olen ma mõelnud 
arstiteadusele. Seegi on mulle huvi pakkunud. Samas on see õppeprotsess pikk ja vaevaline.     !
Mis koolis te oma õpetajatööd alustasite?    !
Sel ajal, kui mina kõrgkoolis käisin, määrati õpetajad teatud koolidesse. Esmalt õpetasin ma   
Loksa koolis.     !
Kas te olete olnud ka klassijuhataja?    !
Jah, olen olnud nii põhikooli kui gümnaasiumi klasside juhataja. Antud hetkel mul küll klassi 
ei ole.      !
Kas lihtsam on olla põhikooli või gümnaasiumi klassijuhataja?    !
Eks mõlematel on omad head ja vead. Põhikoolis tuleb lapsi rohkem tagant utsitada. Samas 
kipuvad gümnaasiumiõpilased rohkem puuduma. Lisaks on paljudel ka töökohad ja oma 
eraelud, mis koolitööd pisut takistavad. Aga kui on klass, mida juhatada, siis muidugi hoolid 
ka nendest õpilastest eriti palju.    



!
Milline on teie arvates kooli õhkkond?    
Kooli õhkkond on hea ja sõbralik. Koolis on väga palju noori õpetajaid. Eks üldiselt on päris 
hästi. Aga õpilased on ikka õpilased, mõned on tublimad, teisi peab jällegi tagant utsitama.     !
Mis te arvate, kas õpetaja elu on tänapäeval varasemaga võrreldes kergem? 
    
Ei, ma ei arva nii. Tänapäeval tuleb õpetajal avardada ka õpilaste silmaringi ja anda elulisi 
teadmisi. Vaid õppekava järgimisest enam ei piisa. Lisaks peab õpilastele lähenema 
personaalsemalt. Õpetajalt oodatakse, et ta aitaks leida õpilases talenti ja kõige enam 
tähelepanu just sellele pöörama.    
  
Kas te olete oma tööga rahul ning ajendaksite ka praeguseid õpilasi õpetajaks saama?    !
Jah, olen küll. Kindlasti, ma julgustaks õpilasi õpetajaks õppima. Kuid igaüks õpetajaks ei 
sobi. Selleks peavad olema kindlad iseloomujooned. Minu arvates peab õpetaja olema väga 
mitmekesine ja laia silmaringiga.   !
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